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U kovid bolnicu u Batajnici juče primljeno 60 pacijenata 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević kaže za RTS da je epidemijska situacija 

veoma teška i da je samo juče u tu bolnicu primljno 60 pacijenta. 

Danima je najviše novoobolelih u Beogradu. Sve je više i prvih pregleda u kovid ambulantama i onih na 

bolničkom lečenju. Porast broja pacijenata beleži i kovid bolnica u Batajnici. 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević kaže za RTS da je epidemijska situacija 

veoma teška i da je zdravstveni sistem prenapregnut. 

U bolnici u Batajnici trenutno je 470 bolesnika što je porast od 10 do 20 odsto u odnosu na pretghodnih 

15 dana. 

Prema rečima doktorke Adžić, juče je bilo rekordan broj prijema, 60 pacijenta je leglo u bolnicu. 

U jedinicma intenzivne nege nalazi se 60 pacijenta, od kojih su 32 intubirana. 

U petak je, kaže, otvorena još jedna poluintenzivna jedinica sa 40 mesta, a ono što zabrinjava što će 

morati da otvore i jednu intenzivnu jedinisu kapaciteta 20 kreveta. 

Ukazala je da je najveći broj pacijenta između 40 i 50 godina, kao da je otprilike isti broj muškaraca i 

žena koji su hospitalizovani. 

Mesta ima, jer se radi o jednoj ustaljenoj dinamici prijema i otusta i za ovo je zaslužan jedna veli timski 

rad lekara, kaže doktorka. 



 
 

"Ima oko 400 mesta u drugom delu bolnice, ali za to mora da se opredeli dovoljan broj kadra, 

zdravstvenih radnika, što znači da ćemo sada biti primorani da iz bolnica koje nisu u kovid sistemu 

povlačimo anesteziologe, lekare razičitih profila specijalnosti", istakla je doktorka Adžić Vukičević. 

Navodi da su veća okupljanja ljudi dovela do porasta obolevanja, kao i odlazak na najviše došlo zbog 

odlaska na zimovanja. 

"Ti mladi su odlazili na odmore, na skijanje i oni su se vraćali zaraženi. Većina njih nije znala da su 

zaraženi i oni su se vraćali svojim roditeljima i prijateljima i tako su obolevali kao kontakti", objasnila je 

doktorka. 

"Ukoliko dođe do još većeg porsta obolelih, kovid bolnica u Batajnici je spremna, kaže doktorka i dodaje 

da očekuje pomoć matične baze Kliničkog centra Srbije, da se popune jedinice intenzivnog lečenja sa 

lekarima zdravstvenim radnicima", navela je doktorka Tatjana Adžić Vukičević. 

 

 

Kon: Policijski čas nije tema, ali radno vreme jeste 

Posle praznika pogoršana je epidemiološka situacija, pa će Krizni štab u sredu razmatrati nove mere. 

Epidemiolog Predrag Kon kaže da će se raspravljati o radnom vremenu prodavnica i kafića, ali da 

policijski čas neće biti tema. 

Član Kriznog štaba Predrag Kon kaže da je pogoršanje epidemiološke situacije počelo krajem januara, ali 

da je sada još vidljivije. 



 
 

"Mi smo sve upozoravali, rekli smo da je rizik produženi vikend, boravak na raznim zimovanjima, da 

treba da se drži distanca i da svako ko ode rizikuje da oboli. Čak i posle raspusta je uočeno da su dece 

koja su bila na zimovanju donela virus", naveo je dr Kon. 

Prema njegovim rečima, primetan je skok broja obolelih među srednjoškolcima, pa postoje osnove za 

pooštravanje mera, o čemu će se odlučiti na sednici Kriznog štaba u sredu. 

"U srednjim školama je više obolelih nego ranije, a ove nedelje će ih biti još više. Ima obolelih i u 

osnovnim školama, ali su to relativno mali brojevi ako se uzme u obzir koliko ih ide u školu. Nemamo 

podatke na osnovu kojih bismo uveli potpunu onlajn nastavu, ali ne možemo o tome da ćutimo. Na 

punjenje bolnica ne možemo da ćutimo", istakao je gost Beogradske hronike. 

On je naveo da se dopunski ojačava kovid bolnica u Batajnici i Kruševcu, ali da je broj ljudi koji u tim 

centrima rade isti. 

"Jasno smo uočili da su vikendi udarni dani za sva vrsta okupljanja: i plemenita i kakva god. Sve je to 

život. Uz to mora da se radi. Slušam dobro i gospodina Vesića, ali treba da se čuje i druga strana. Ako i 

dalje punimo bolnice, ti ljudi će pasti", naveo je Predrag Kon. 

U Srbiji je do sada vakcinisano oko 1.200.000 ljudi, ali dr Kon podseća da je drugu dozu primilo 420.000, 

a da bismo pričali o kolektivnom imunitetu, potrebno je da bude vakcinisano tri miliona ljudi. 

Šta će biti stav Kriznog štaba? 

Medicinski deo je bio prilično jasan kada je reč o novim merama. 

"Jedna je vezana za radno vreme, a druga je dozvola za okupljanja. Kad govorimo o dodatnom 

okupljanju, moramo razmišljati o školama. Raspravljaćemo o dužini radnog vremena, da nađemo rešenje 

i za Beograd i za druge gradove. Ne sme da dođe do naglog povećanja broja zaraženih", izričit je dr Kon. 

Kako je zaključio policijski čas više nije tema, ali radno vreme jeste. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Nove muke hroničnih bolesnika – kako preživeti do operacije na sve dužoj listi čekanja 

Prema zvaničnim statističkim podacima, u prvoj polovini 2020. godine u domovima zdravlja ostvareno je 

za petinu manje usluga u odnosu na isti period prethodne godine. U periodu od aprila do juna, u 

poređenju sa prvim kvartalom dostupnost svih usluga je smanjena za skoro trećinu. Na sajtu RFZO 

postoji evidencija liste čekanja ali se ona odnosi samo na posebne hirurške zahvate a na njih se čeka od 

šest meseci do godinu i po dana. 

Lista pacijenata, koji su i pre korone dugo čekali na preglede ili prijem u bolnicu na lečenje ili 

intervenciju, sada su još duže. Tokom pandemije koronavirusom najviše su trpeli i trpe hronični bolesnici 

jer veoma teško uspevaju da urade redovne preglede i lečenja pa svako na svoj način pokušava da reši 

problem van standardnih procedura. 

Ne uspevaju u tome svi, već samo oni najuporniji ali se postavlja pitanje koliko je snage potrebno 

bolesnoj osobi da pronađe put do lekara u situaciji kada se na mejlove i telefone najčešće niko ne javlja, 

a vrata na koja se kuca ostaju uglavnom zatvorena. 

Sve to stvara stres, strah i otvara mnoštvo pitanja na koje pacijenti ne mogu da dobiju odgovore. 

Najviše čekaju pacijenti s bolestima srca 

Đurica Stankov predsednik Saveza udruženja pacijenata Srbije, naglašava da su najveće liste čekanja 

među pacijentima koji boluju od bolesti srca, koji čekaju na ugradnju bajpasa, stenta ili već nekih drugih 

pomagala koji će pospešiti rad njihovog miokarda.  



 
 

"Određene klinike pri Kliničkom centru vrše, da tako kažem, unutrašnju analizu pacijenata i shodno 

njihovom stanju odlučuju da li će ti pacijenti biti na nekoj terapiji koja će im omogućiti da izdrže taj 

period čekanja", ističe Stankovljeva. 

Trenutno nema informacija o tome koliko je bolnica i domova zdravlja u kovid sistemu. Duge liste 

čekanja na preglede i operacije u državnim zdravstvenim ustanovama svakodnevica je mnogih ljudi. 

Onlajn procedura i period čekanja 

Nije bolje ni u domovima zdravlja, u kojima je problem pronaći slobodan termin za zakazivanje pregleda, 

dijagnostičke procedure ili intervencije. 

Vrlo često je pristup podacima ograničen na određeni period u mesecu kada nema slobodnih termina, 

pa lekari moraju i time da se bave. Za određene nalaze neophodno je doći bar dva, tri puta u dom 

zdravlja. 

"Moraju da je jave onlajn, da zakažu onlajn, pa kad dođu opet moraju u dom zdravlja da zakažu kod 

određenog lekara kod koga trebaju da imaju pregled. Tako da je, prosto zakažu onlajn opšeg lekara, kod 

opšteg lekara kada dođu opet moraju da zakažu za određeni datum, dakle opet period čekanja", 

objašnjava Stankov komplikovanost zakazivanja pregleda.  

Očigledno je da u svemu tome najviše gube pacijenti, zato mnogi građani odustaju od odlaska u domove 

zdravlja a termine u bolnicama pokušavaju da zakažu sami. Najteže je nepokretnim, starijim pacijentima 

i hroničnim bolesnicima do kojih bi trebalo da terapije stižu redovno. 

Kome pacijenti da se obrate? 

Ivana Dragojević iz udruženja "Hronos" kaže da pacijenti već godinu dana ne mogu da dođu do svojih 

infektologa, jer su oni, kako je navela potpuno su u "korona priči" i nemaju vremena za pacijente. 

"S druge strane, dijagnostika za hepatitis C je skupa i kad na to dodamo šta pacijent mora sam da kupi, 

da plati terapiju situacije je potpuno beznadežna. Oko 30.000 treba samo za dijagnostiku da se odvoji, a 

onda pričamo o nekih 1.000 evra za terapiju", ukazala je Dragojevićeva. 

Kako kažu u udruženjima, pacijenti uglavnom nemaju kome da se obrate. Jedini način da ostvare svoju 

zdravstvenu zaštitu je tako što će kontaktirati neka udruženja i na taj način ostvariti svoja prava. 

Liste čekanja koje su bile velike i pre koronavirusa, sada su se kažu oni, udesetostručile. Na sajtu 

Republičkog fonda za zaštitu zdravlja postoji evidencija liste čekanja ali se ona odnosi samo na posebne 

hirurške zahvate a na njih se, kažu, čeka od  šest meseci do godinu i po dana. 

 



 
 

 

 

SJAJNA VEST! Po stopi vakcinacije Srbija je druga u Evropi, a po stopi revakcinacije PRVA 

U Srbiji je, prema najnovijim podacima Vlade, izvršeno 1.263.111 vakcinacija protiv korona virusa, a 

451.658 građana dobilo je drugu vakcinu. 

Prema broju vakcinacija na milion stanovnika, Srbija je druga u Evropi, posle Velike Britanije, a prema 

broju građana na milion stanovnika koji su primili i drugu vakcinu prva je u Evropi. Posle Srbije su Malta, 

Danska i Island. 

U svetu je Srbija na 6. mestu po broju vakcinacija na milion stanovnika, posle Izraela, Sejšela, Ujedinjenih 

Arapskih Emirata, Velike Britanije i SAD. 

Prema broju građana koji su dobili drugu vakcinu na milion stanovnika u svetu, Srbija je treća, posle 

Izraela i Sejšela, a posle Srbije su SAD i Malta. 

Prvi u regionu 

Srbija je ubedljivo prva u regionu po broju vakcinacija na milion stanovnika, a slede Rumunija, Slovenija, 

Mađarska, Hrvatska, Bugarska i Albanija. 

Srbija je na prvom mestu u regionu i prema broju revakcinacija na milion stanovnika, a slede Rumunija, 

Slovenija, Mađarska, Hrvatska, Bugarska i Albanija. 

Prema ukupnom broju vakcinacija i revakcinacija, Srbija je druga u regionu, posle Rumunije. 



 
 

 

 

POČINJE VAKCINACIJA OKSFORDSKOM VAKCINOM: AstraZeneka od danas u svim opštinama u Srbiji 

DIREKTOR Kancelarije za IT i eUpravu Mihailo Jovanović izjavio je da će od danas u svakom delu Srbije 

biti moguća vakcinacija. 

On je kazao da su vakcine u ponedeljak poslate u svaku opštinu i da će od danas građani koji to žele, 

moći da prime vakcinu protiv korona virusa ovog proizvođača. 

Jovanović je kazao i da se vakcina daje u dve doze, od kojih se druga doza prima posle 12 nedelja. 

Do sada se za vakcinaciju prijavilo 1,08 miliona građana, rekao je Jovanović i dodao da prioritet prilikom 

vakcinisanja imaju stariji od 75 godina i oni koji ne mogu da izlaze iz svojih kuća. 



 
 

 

Đerlek: Krajem juna bićemo blizu kolektivnog imuniteta 

Državni sekretar ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek očekuje da će krajem juna Srbija biti blizu 

kolektivnog imuniteta što se tiče koronavirusa i da će do tada biti vakcinisano oko 2,5 miliona 

stanovnika. 

On je za TV Hepi rekao da je naredna četiri meseca važno da se svi pridržavaju svih epidemioloških mera 

– maska, distanca, higijena ruku... 

„Do sada smo revakcinisali 456.584 građana. Siguran sam da ćemo do 1. maja imati 1,4 miliona ljudi koji 

su primili obe doze vakcine, a do kraja juna oko 2,5 miliona. Mi smo krajem juna blizu kolektivnog 

imuniteta”, rekao je Đerlek, preneo je Tanjug. 

On je naveo da zabrinjava to što raste broj zaraženih pacijenata, ali i da se tek danas očekuju realniji 

brojevi i veći broj zaraženih u odnosu na juče. 

Upitan kakve će biti odluke Kriznog štaba na sutrašnjoj sednici, on je rekao da je siguran da neće doći do 

popuštanja mera, a da li će doći do pooštravanja, zavisiće od današnjih rezultata i kakva će biti situacija s 

brojem novozaraženih. 

„Mi moramo zaštititi zdravlje ljudi. Ne može vakcina sama da pobedi koronu, moramo svi zajedno”, 

rekao je Đerlek. 

On je dodao da će korona sigurno trajati još nekoliko godina, da neće biti u obliku u kome je sada, kao i 

da je cilj je da se spusti na nivo sezonskog gripa. 


